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Krátce

Nové přístřešky  
zastávek MHD

Na Brněnském mostě, na nejvy- �
tíženějších zastávkách MHD v 
Jihlavě, vzniknou dva nové pří-
střešky. Nový přístřešek vznikne 
také na zastávce v Malém Berano-
vě. Přístřešky budou mít “zelené” 
střechy. V Popicích, v Herolticích 
a na ulici Rantířovská budou svítit 
nové lampy veřejného osvětlení.

Poplatky za odpady
Do konce roku musí občané města  �
Jihlavy uhradit poplatky za odpad-
ky. Tato povinnost platit za odpady 
se vztahuje také na cizince. Pokud 
domácnost částku neuhradí, ztratí 
možnost získat úlevu na poplatku 
ve výši 100 Kč na poplatníka. 

Mateřské školy  
v karanténě

Několik jihlavských mateřinek se  �
během listopadu ocitlo v karanté-
ně. Ředitelka MŠ Mozaika Len-
ka Mončeková a také primátorka 
Karolína Koubová vyzvaly rodiče, 
aby si děti nechávaly doma, pokud 
mají možnost. „Pomůže nám to 
nejen v omezení šíření nemoci mezi 
dětmi, ale především v zajištění pro-
vozu všech pracovišť MŠ zřizova-
ných statutárním městem Jihlava 
v době absence zaměstnanců, kteří 
nemohou pracovat z důvodu nemoci 
nebo pečují o své děti,“ řekla Koubo-
vá.

Dům pro bezdomovce 
v karanténě

Dům na Brněnské ulici bude  �
sloužit k možnému ubytování 
osob bez přístřeší, kterým byla 
krajskou hygienickou stanicí naří-
zena karanténa či izolace. Dodržo-
vání vládních opatření osob zde 
ubytovaných budou hlídat měst-
ské policie ve spolupráci s Policií 
ČR.

Krematorium jede  
na dvě směny

Krematoria v celé republice jsou  �
přeplněna nebožtíky. Může za to 
v posledních měsících zvýšená 
úmrtnost lidí v souvislosti s one-
mocněním covid-19. S problémy 
se potýká od října také jihlavské 
krematorium. Krematorium musí 
dle slov mluvčího SMJ Marti-
na Málka kvůli zvýšenému počtu 
žehů přejít z jednosměnného na 
dvousměnný provoz. 

Zajišťování svahu 
v Mlýnské ulici

Do vánočních svátků by mělo být  �
dokončeno zajištění skalní stěny v 
Mlýnské ulici a zpřístupněn hřbi-
tov na Kalvárii. Nyní horolezci 
speciální technikou odstraňují sta-
ré nálety, pařezy a nestabilní bloky. 
Během prosince budou instalo-
vat ocelové sítě a ochranný plot.
 -vd,tz-

Čekají nás pandemické 
Vánoce. Na náměstí nebude 
kluziště ani trhy. Nepočítá se 
ani s novoročním ohňostro-
jem. 

Pavel Bajer ז

Letošní Vánoce na Masaryko-
vě náměstí budou dosti skromné. 
Oproti loňsku na něm nebude klu-
ziště a ani doprovodný program v 
podobě kulturních akcí a trhů. 

Může za to současná pandemic-
ká situace, na jejímž základě vláda 
podobné akce zakázala. 

„Na náměstí bude pouze ozdobený 
vánoční strom, betlém, Ježíškova pošta 
a rozsvítí se i vánoční výzdoba v ulicích 
Jihlavy,“ informoval mluvčí jihlavské 
radnice Radovan Daněk. 

Kromě uvedených záležitostí se 
mohou Jihlavané ještě těšit na tra-
diční soutěž o nejkrásnější strome-
ček, kterou pořádají Jihlavské listy za 
podpory města.

Také rozsvícení vánočního stro-
mečku mělo proběhnout v neděli 29. 
listopadu komorní atmosféře. 

„Pokud vláda ČR nerozvolní daná 
opatření, a to včetně nouzového stavu, 
tak bude vše probíhat bez účasti široké 
veřejnosti,“ upozornil již dříve mluv-
čí Služeb města Jihlavy (SMJ) Mar-
tin Málek. 

Právě SMJ zajišťují vánoční výzdo-
bu jihlavských ulic. Vánoční strom 
byl na náměstí dovezen z obecního 
pozemku v Plandrech a jeho délka 
má od země činit 15 metrů. 

Vánoční výzdoba má být v jihlav-
ských ulicích rozsvícena do Tří králů. 
„Ve čtvrtek 7. 1. 2021 se začne s jejím 
postupným odstraňováním, a to včet-
ně vánočního stromu,“ přiblížil mluvčí 
SMJ Málek. 

Již nyní je jasné, že ve městě odzvo-
nilo tradičním novoročním ohňo-
strojům. Jihlavští zastupitelé se totiž 
těsnou většinou vyslovili pro nahra-
zení ohňostroje tzv. videomappin-
gem. Zastupitelé rozhodli o zakou-

pení zařízení pro videomapping za 
180 tisíc korun. 

Videomapping umožňuje audio-
vizuální projekci 3D obrazů na libo-
volné objekty. Například na fasá-
dy domů. Mnohá evropská města 
nahrazují tradiční ohňostroje právě 
videomappingy. Při oslavách letošní-
ho Nového roku ho například využila 
Praha.  

Jihlavská videoprojekce se bude 
týkat Gustava Mahlera a měli by ji pro-
mítat na budově České pošty na Masa-
rykově náměstí. 

Obyvatelé města se ho však zřej-
mě letos nedočkají. „Pokud promítá-
ní videomappingu letos vládní nařízení 
nedovolí, bude možné jej využít na příští 
Nový rok,“ vysvětlila jihlavská radní Sil-
vie Čermáková (Žijeme Jihlavou!). 

Mezi jihlavskými zastupiteli se však 
našlo i hodně zastánců ohňostroje. 
„Osobně s tím mám docela zásadní pro-
blém, protože ohňostroj je prostě ohňo-
stroj,“ vyjádřil se například koaliční 
zastupitel Jaroslav Huňáček (ODS). 

Od Nového roku se v Jihlavě 
mění provozovatel vody. Cena 
za jeden kubík bude jednotná. 

Pavel Bajer ז

Od 5. ledna budou mít Jihlavané 
nového dodavatele vody. Občanům 
doposud vodu dodávala Vodáren-
ská akciová společnost (VAS) nebo 
městská společnost Jihlavské vodo-
vody a kanalizace ( JVAK). 

Uvedené provozovatele vodáren-
ské infrastruktury nahradí Služby 
města Jihlavy (SMJ). 

V příštím roce budou obyvatelé 
města platit za vodu jednotnou cenu 
ve výši 95,13 korun za jeden krych-
lový metr. 

Občané, kterým dodávala vodu 
VAS, mají během listopadu a pro-
since doručit na kontaktní centra 
Služeb města Jihlavy (SMJ) v Havlíč-
kově ulici nebo v Hruškových Dvo-
rech kopie odběratelských smluv s 
VAS. 

Pokud svoji starou smlouvu nena-
leznete, SMJ radí, abyste vyplnili při-
hlášku, která je podkladem pro uza-
vření smlouvy na: www.vodasmj.cz.

„Voda poteče nadále i těm, kteří do kon-
ce prosince kopie smluv nedoručí. Mohou 
jim však vzniknout problémy se zálo-
hami či nedoplatky za vodné a stočné,“ 
ubezpečil jednatel SMJ Josef Eder. 

Těm, co vodu dodává JVAK, nemu-
sí nic řešit. Obě městské společnosti 
si údaje o odběratelích předávají.

Podle Edera SMJ nemá jistotu, že 
se předání dat odběratelů od VAS 
uskuteční v potřebném rozsahu.

„Jedná se celkem asi o sedm tisíc 
odběrných míst a my si potřebuje-
me připravit databázi zákazníků,“ 
vysvětlil Eder.

Novoroční ohňostroj letos neuvidíme

Pošlete kopie smluv na vodu na SMJ

OBJEKT bývalého vědecko-technického parku v průmyslové zóně Hruškových Dvorů slouží v současné době nové vodá-
renské divizi SMJ. Pro občany zde bylo zřízeno jedno z celkem dvou zákaznických center, kam mohou doručit kopie svých 
smluv na vodu, které uzavřeli s Vodárenskou akciovou společností.  Zdroj: archiv JL 


